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Les plataformes contra la MAT titllen
l´informe de Monti de ´decebedor´ i de ´farsa´
L'alcalde de Crespià es pregunta si "algú farà cas a Monti"
després de publicar l'informe i la Plataforma vol saber "quant
deu haver costat?�

GIRONA | J. SÁEZ/DDG
L'Associació de Municipis contra la Molt Alta Tensió (Ammat) i la plataforma No a la MAT van
qualificar ahir de "farsa" i de "decebedor" l'informe del mediador europeu Mario Monti sobre el projecte
d'interconnexió elèctrica entre Espanya i França. Un document que ni als municipis, ni a la plataforma
cívica els ha sorprès.
L'alcalde de Crespià, Xavier Quer, va dir que el text que ha redactat el mediador europeu "no és una
proposta nova", mentre que la la plataforma va considerar que Mario Monti "s'ha rentat les mans".
L'informe definitiu es pot consultar a la web de la Comissió Europea des d'ahir. D'aquesta manera tanca la
seva tasca i hi afegeix algunes recomanacions. D'una banda, insta la Unió Europea a finançar part dels
sobrecostos de la interconnexió i de tots aquells projectes elèctrics d'interés comú que s'encareixin perquè
s'hi han aplicat mesures de protecció ?mediambiental. Considera que no és aconsellable el soterrament
total entre Santa Llogaia i Bescanó i entre Bescanó i Sentmenat. No obstant, Monti afirma que la
possibilitat de soterrar parcialment trams de la línia de la MAT en què això sigui convenient -per la
proximitat d'habitatges o perquè hi ha paratges destacables- "mereixeria ser estudiada amb detall".
Quer, però, no veu que hi hagi una voluntat per part del Govern per soterrar la línia: "Només han parlat
individualment amb alcaldes per proposar de moure una torre 100 metres però mai per soterrar". Respecte
als trams que podrien ser soterrats l'alcalde de Crespià va manifestar que entre "Santa Llogaia i Bescanó
entenem que hauria de ser possible el soterrament però aquesta és una decisió política i no tècnica".
En aquest sentit, Quer va incidir en el fet que la pressió política a França a estat "molt més potent". Aquí,
va afegir, "només hi ha pressió perquè es faci". Crespià és un dels municipis que conformen l'Ammat.
"Som municipis petits excepte la capital de la Selva, Santa Coloma de Farners", va dir Quer. Una
associació que al seu parer ha trobat a faltar el suport d'altres administracions municipals: "Mai no he vist
a cap alcalde de Girona o de Figueres encapçalant una manifestació". Ara Quer es pregunta: "Li farà cas
algú?".

"Quant costen els informes?"
D'altra banda, el membre de la Plataforma, Joan Martí, va lamentar que Monti es refiés únicament de
l'informe de Cesi i que es "rentés les mans" del tram de Sentmenat a Santa Llogaia. Des de la Plataforma
consideren que hi ha hagut una "manca absoluta de planificació entre el Govern de l'Estat, Barcelona i
Mario Monti ja que no s'han tingut en compte els informes del Cilma i la UdG". Tanmateix, va indicar
que tampoc "no hi ha hagut cap mena de voluntat de negociar a Barcelona". Respecte a Mario Monti van
afirmar que ha representat "la trista figura de contentar el territori" amb un informe "que a parer de Monti
era solvent i independent". A Martí, però, també li ve alguna pregunta al cap respecte a tot aquest procés
que va culminar ahir amb la presentació de l'informe ?definitiu: "Quant deu haver costat?".


